
 

Protokół z posiedzenia radnych wspólnych komisji rolnej, handlu, usług, budownictwa 

i gospodarki komunalnej, budżetowo-finansowej i planowania oraz oświaty, 

kultury, zdrowia i ochrony środowiska 

w dniu 25 października 2022 r. 

 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zalewski 

Przywitał przybyłych radnych, Wójta Gminy, Zastępca Wójta, Skarbnik. Na podstawie listy 

obecności, na posiedzeniu obecnych było 14 członków Komisji co stanowi 93,33 % 

Sekretarzem komisji został  Pan Zbigniew Kraskowski.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przyjęto porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji  

4. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań oświatowych, przekazanie  dokumentów  

5. Analiza oświadczeń  majątkowych  

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych 

Projekt uchwały w sprawach: 

a. przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Biskupiec na lata 

2022-2033, 

b. uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2022 rok,  

c. określenia  wysokości   stawek podatku od  nieruchomości  na  2023 rok,  

d. określenia  wysokości stawek podatków od środków transportowych,  

e. obniżenia średniej ceny żyta  stanowiącej  podstawę  do obliczenia podatku 

rolnego  na obszarze gminy Biskupiec w 2023 roku,  

f. obniżenia średniej ceny skupu drewna stanowiącej podstawę do obliczenia 

podatku leśnego na obszarze gminy Biskupiec  na 2023 roku,  

g. opłaty od posiadania psów na 2023 rok,   

h. opłaty reklamowej na 2023 rok,  

i. przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi  

osób  fizycznych na uchwałę NR XXXV/346/22 Rady Gminy Biskupiec z dnia 



27 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu usług zdrowotnych z ew. 

mieszkaniem właściciela na  północnym brzegu jeziora Łąkorz w gminie 

Biskupiec wraz z odpowiedzią na skargę,  

j.  przyjęcia „Programu współpracy Gminy Biskupiec z organizacjami 

pozarządowymi i  podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2023”. 

8. Zamknięcie posiedzenia komisji  

Ad 2. Przyjęcie  porządku posiedzenia   

14 radnych głosowało za przyjęciem porządku obrad.   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji   

13 radnych głosowało za przyjęciem  protokołu z poprzedniej komisji  

1 radny  się  wstrzymał   

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4 Informacja  o  stanie  realizacji  zadań oświatowych- przekazanie  dokumentów  

 Zastępca Wójta  poinformowała  o tym, że  przekazała  radnym dokumentację o stanie  

realizacji  zadań oświatowych  gminy  Biskupiec za  rok 2021/2022. 

Ad. 5 Analiza oświadczeń  majątkowych  

 Zastępca Wójta Pani Julia Baranowska poinformowała o tym, że co roku do końca 

października Urząd Skarbowy ma termin przekazania analizy oświadczeń majątkowych 

radnych i kierowników jednostek organizacyjnych którzy składali oświadczenia za rok 

poprzedni. Na dzień dzisiejszy jeszcze analiza nie wpłynęła. Zastępca Wójta dodała, że do 

złożenia oświadczeń majątkowych zobligowani są także kierownicy Urzędu Gminy jak 

 i kierownicy jednostek podległych. Szczegółowa analiza do protokołu.  

Ad. 6  Wolne  wnioski  i  informacje.  

 Wójt  zabrał głos i poinformował, że był na wizycie studyjnej w Austrii na której, można  

było zobaczyć jak są wydatkowane środki z PROW- u. W Austrii od 1984 roku są wdrażane  

biogazownie i montowane panele fotowaltaiczne. W Polsce są robione podobne inwestycje, ale 

na mniejszą skalę. Wójt  poinformował, że  razem z Zastępcą Wójta oraz z Panią Skarbnik brał 

udział w Forum Kapitału i Finansów w Katowicach, na którym podejmowany był szereg 

tematów związanych z problem samorządów z dostawą energii. Wójt poinformował, że do 

budżetu Gminy wpłynie mniejszy dochód z PIT-u, poprzez obniżenie podatku do 12 %.  

Wójt poinformował, że w czwartek rząd przyjął ustawę o dystrybucji węgla przez samorządy, 



w ustawie jest  zapisane jak to ma wyglądać. Gmina ma kupić węgiel ze składu a sprzedawać 

za ok. 2000 zł.. Radny Jerzy Leśniewski właściciele składu węgla kupują  go  po 1500 zł,  

a sprzedają za 3000 zł, wszystko to jest zagrywka. Radny Jan Manista, na składzie tona  kosztuje 

3350 zł z dowozem z Iławy. Radny Jan Manista dodał, że jak ktoś ma małe gospodarstwo  

to, aż tak bardzo go nie będzie to kosztować. Wójt  odpowiedział, że  planuje kupić 200 ton dla 

mieszkańców Gminy. Przewodniczący dodał, cała rzecz polega na tym czy węgiel będzie się 

palił czy nie. Radny Stanisław  Czajka dodał, że z drugiej strony to nie jest, że mieszkańcy nie  

mają węgla w piwnicach.  

Ad. 7 Zaopiniowanie materiałów sesyjnych      

Projekt  uchwały w sprawie: 

a. przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Biskupiec na lata 2022-

2033.  

Skarbnik  Beata  Dudalska,  omówiła  projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

W wyniku jawnego głosowania w obecności radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Biskupiec na lata 2022-2033, 

b. uchwalenia zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2022 rok, 

Skarbnik  Beata  Dudalska, omówiła  projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono  

W wyniku jawnego głosowania w obecności radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia  zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2022 rok, 

c. określenia wysokości  stawek podatku od nieruchomości na 2023 rok,  

✓  od gruntów :  

            -związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób  

             zakwalifikowania w ewidencji gruntów  i budynków od 1 m 2 powierzchni-1,61 zł 

          -pod wodami powierzchniowymi, stojącymi lub wodami powierzchniowymi  

           płynącymi  jezior i zbiorników sztucznych - 5,79 zł od 1 ha powierzchni, 

-pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności     

 pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,54 zł od 1 m2 

            powierzchni z  wyjątkiem  



 -gruntów zajętych na cele rekreacyjno–wypoczynkowe – 0,61 zł od 1 m2 

 powierzchni, 

 -gruntów pod drogami – 0,50 zł od 1 m 2 powierzchni. 

  -niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji o którym mowa w ustawie  9           

 października 2015 r.  o rewitalizacji ( tekst jednolity: Dz. U. z 2021 r. poz.  485 i 

 położonych na terenie dla których miejscowy plan zagospodarowania 

 przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę  mieszkaniową, usługową 

            albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 

            zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych 

            gruntów upływa okres 4 lat, a w tym czasie zakończono budowy zgodnie z 

            przepisami prawa budowlanego- 3,81 zł  od 1  m 2 powierzchni. 

✓ od  budynków lub ich części:  

- mieszkalnych – 1,00 zł  od  1 m 2 powierzchni  użytkowej  

-związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków         

mieszkalnych  lub ich części  zajętych na  prowadzenie działalności gospodarczej –

27,50 zł  od  1 m 2 pow.  użytkowej,  

-zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem  siewnym  -13,47 zł od 1  m 2 powierzchni użytkowej  

-związanych z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  

 o działalności  leczniczej,  zajętych  przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,87 

zł od  1 m 2 powierzchni  użytkowej,  

-pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności  pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 8,30 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej, z wyjątkiem:  

-budynków letniskowych  dla  których  stawka wynosi- 9,71 zł od 1 m 2 powierzchni.  

✓ od budowli - 2 % ich wartości  określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 ust. 3-7, ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych, z wyjątkiem:   

-budowli, stanowiących sieć wodociągów do zbiorowego zaopatrzenia  w wodę, dla  

których stawka  wynosi  0,50 % ich  wartości,   

-budowli, stanowiących sieć kanalizacji do zbiorowego odprowadzania i oczyszczania  

ścieków, dla których  stawka  wynosi  -  0,50 % ich wartości.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono  



W wyniku jawnego głosowania w obecności radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia  zmian do budżetu Gminy Biskupiec na 2022 rok, 

   Radny Stanisław Czajka zabrał głos i poinformował, że wiadomą sprawą, jest inflacja, 

ale proponowana stawki podatku dotycząca działalności gospodarczej jest wysoka, ja jako 

radny będą  głosował za, ale który przedsiębiorąca  to wytrzyma  ten wzrost cen  energii, która 

poszła w  górę, wynagrodzenie również, cały ten splot wydatków, ktoś musi za to zapłacić, jak 

się słyszy, że rodzinne działalności upadają takie jak piekarnie to jest  nie do pomyślenia. My  

jako Gmina musimy szukać dochodów, ale nie kosztem przedsiębiorców, zadajmy sobie 

pytanie, kiedy to się skończy takie traktowanie przedsiębiorców. Radny Stanisław Czajka 

dodał, że kończąc  wypowiedz  jego marzeniem jest,  aby się  zmieniła polityka. 

Radny Stanisław Czajka  dla mnie jako  przedsiębiorcy  to będzie podwyżka podatku o  600 zł  

w skali  roku. A duży przedsiębiorca co ma  powiedzieć, żeby przedsiębiorcy  nie  mieli  do nas  

pretensji  za  taka  stawkę. Radny Stanisław Czajka  ja  nie  jestem przeciw podatkom  tylko  tej 

całej sytuacji  

d. określenia  wysokości stawek podatków od środków transportowych 

Pani Urszula Typa poinformowała, że na tą chwilę mamy 135 pojazdów, które są 

opodatkowane, podniesienie stawki do ministerialnej przyniósł by wzrost do budżetu gminy o 

ok.– 25 tyś.- 30 tyś zł.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono  

W wyniku jawnego głosowania w obecności radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatków od środków 

transportowych. 

e.  obniżenia średniej ceny żyta  stanowiącej  podstawę  do obliczenia podatku rolnego na 

obszarze gminy Biskupiec w 2023 roku,  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14  „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w  sprawie obniżenia średniej ceny żyta  stanowiącej  podstawę  do obliczenia 

podatku rolnego  na obszarze gminy Biskupiec w 2023 roku, 

f. obniżenia średniej ceny skupu drewna stanowiącej podstawę do obliczenia podatku 

leśnego na obszarze gminy Biskupiec  na 2023 roku,  

 



Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14  „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w  sprawie obniżenia średniej ceny skupu drewna stanowiącej podstawę do 

obliczenia podatku leśnego na obszarze gminy Biskupiec  na 2023 roku,  

g. opłaty od posiadania psów na 2023 rok,   

Ustalono, że stawka podatku od posiadanie psów zostaje taka sama jaka zastała  uchwalona  

 w  ubiegłym roku będzie  wynosiła, 25 zł za jednego  psa. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w  sprawie opłaty od posiadania psów na 2023 rok.   

h. opłaty reklamowej na 2023 rok 

Pani  Urszula  Typa  poinformowała,  że uchwała nie  jest  obowiązkowa. Radni  nie głosowali 

nad uchwałą.  

i. przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie skargi osób  

fizycznych na uchwałę NR XXXV/346/22 Rady Gminy Biskupiec z dnia 27 stycznia 2022r. 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu usług 

zdrowotnych z ew. mieszkaniem właściciela na północnym brzegu jeziora Łąkorz  

w gminie Biskupiec wraz z odpowiedzią na skargę. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 

projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Olsztynie skargi osób  fizycznych na uchwałę NR XXXV/346/22 Rady Gminy Biskupiec z dnia 

27 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu usług zdrowotnych z ew. mieszkaniem właściciela na  północnym brzegu 

jeziora Łąkorz w gminie Biskupiec wraz z odpowiedzią na skargę. 

j. przyjęcia „Programu współpracy Gminy Biskupiec z organizacjami pozarządowymi i  

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023”, 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono 

W wyniku jawnego głosowania w obecności 14 radnych, przy głosach 14 „za”, głosów 

przeciwnych nie było, głosów wstrzymujących nie było - Rada Gminy Biskupiec przyjęła 



projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Biskupiec z organizacjami 

pozarządowymi i  podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023”, 

 Radny Andrzej Plichta zapytał jak wygląda sytuacja ze znakiem postoju na ulicy 

Grudziądzkiej  w Biskupcu. Radny Stanisław Czajka odpowiedział, że  z tego co  wie, to   trzeba 

tą kwestię ustalić z przedstawicielami  Policji, tam powołana jest  specjalna komisja do takich 

spraw, która decyduje o postawieniu znaku. Radny dodał, to co jemu wiadomo to droga jest 

szeroką i trzeba  się zastanowić czy są podstawy do postawienia znaku. Radny Stanisław Czajka 

do mnie trafiła petycja mieszkańców i jest problem, na ul. Szewskiej w  Biskupcu,  stoi  tam 

dużo samochodów, jest  problem  ze  miejscem  parkingowym,.  

Ad. 8 Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

 

Protokolant         Przewodniczący Rady Gminy 

 

       Anna Linowiecka                       Kazimierz  Zalewski 

 

 

 

 


